
   مراسم هجدهمین »شب کارگردان« خانه 
تئاتر که در خانه هنرمندان ایران برگزار شد 
به نکوداشت آتیلا پسیانی بازیگر و کارگردان 
باسابقه و مطرح تئاتر ایران اختصاص داشت. 
در این مراسم که با حضور چهره های هنری در 
تالار شهناز خانه هنرمندان ایران برگزار شد، 
محمد سلوکی به عنوان مجری مراسم حضور 
داشت. شهرام گیل آبادی، رئیس انجمن صنفی 
کارگردانان تئاتر ایران اولین سخنران مراسم 
بود. وی بیان کرد: این برنامه به مناسبت زادروز 
استاد سمندریان هر ساله در اردیبهشت تئاتر 
ایران برگزار می شود. گیل آبادی در ادامه به 
قرائت متنی درباره وضعیت این روزهای تئاتر 
و بی درایتی و بی توجهی مدیران و مسئولان 
نسبت به تئاتر پرداخت و گفت: تئاتر نقاد 
است و پرسشگر و سرسازش با هیچ پلشتی 
ندارد. کج اندیشان باید از تئاتر بترسند. وی 
متذکر شد: تئاتر روزهای سختی را سپری 
می کند. هیچ جریانی قادر حرکت تقابلی خیر 
و شر در تئاتر را متوقف کند. در ادامه آرش 
دادگر، کارگردان تئاتر و از اعضای هیات مدیره 
انجمن صنفی کارگردانان تئاتر ایران نیز روی 
صحنه حضور پیدا کرد و افزود: درباره هنرمندی 
صحبت می کنم که همیشه دوست داشتنی 
است و همیشه لبخند به لب دارد و با ذهنی 
خلاق به واقع از هیچ تئاتر می سازد؛ حمید 
پورآذری. در این بخش پیام تصویری علی 
رفیعی برای آتیلا پسیانی و همچنین حمید 
پورآذری پخش شد و رفیعی از این ۲ هنرمند 

به عنوان هنرمندانی نام برد که همیشه به 
جوانان توجه ویژه داشته و دارند. در ادامه لوح 
تقدیر انجمن به حمید پورآذری تقدیم شد. 
پورآذری در میان تشویق ممتد حاضران در 
سالن روی صحنه حضور پیدا کرد و لوح را با 
حضور پرویز پرستویی، هادی مرزبان، مسعود 
دلخواه، کوروش نریمانی و هدایت هاشمی 
دریافت کرد. سپس محمد رحمانیان، کارگردان 
مراسم روی صحنه حضور پیدا کرد و از پرویز 
پرستویی خواست روی صحنه بیاید و صحبت 
کند. پرستویی گفت: خوشحالم که امروز 
در خانه امن هستم که در آن بزرگ شده اند. 
آخرین نمایشی که حضور داشتم نمایش 
»فنز« حضور داشتم که بسیار موفق بود. وی 
از ۲ تجربه تصویری خود با آتیلا پسیانی یاد 
کرد و از او به عنوان یکی از چهره های مهم 
تئاتر ایران نام برد. پرستویی تصریح کرد: باید 
دست هنرمندان را بوسید که اینگونه خالصانه 
و صادقانه برای مردم کار کردند و در کنار مردم 
محکم ایستادند. امیدوارم روزی حال مردم 
خوب شود تا ما هم کار کنیم. بعد از این سخنان 
تصاویری از سنین مختلف آتیلا پسیانی و 
همچنین نقش آفرینی های وی پخش شد. در 
این بخش محمد صالح علا، پشت تریبون رفت 
و بیان داشت: چند سالی هست که خانه نشین 
شده ام و خوش می گیرد ولی خانه نشینی باعث 
فراموشی هم می شود و الان نمی دانم چه بگویم. 
من نمایش مفهومی کار می کردم و تئاتر کار 
نمی کردم. عباس جوانمرد، سعید سلطان پور و 

جمیله شیخی از هنرمندانی بودند که حامی ام 
بودند. صالح علا درباره آتیلا پسیانی یادآور شد: 
آتیلا به لحاظ سنی کوچک تر ولی به لحاظ 
فکری از من بزرگ تر است. ما دوران خوب و 
فراموش نشدنی با هم داشتیم. در ادامه رضا 
کیانیان گفت: آتیلا ۲ نسل از تئاتر را به هم متصل 
کرد که اگر نبود این اتفاق مهم در تئاتر ایران 
شکل نمی گرفت. آتیلا بعد از انقلاب به کار خود 
ادامه داد و شکفتگی و رشد تئاتر تجربی مدیون 
آتیلا است و اگر بگوییم پدر تئاتر تجربی ایران 
است بیراه نگفته ایم. محمد چرمشیر دیگر 
چهره ای بود که روی صحنه حضور پیدا کرد. وی 
گفت: شب درخشانی است و پر از خاطره از مرد 
بزرگی به نام آتیلا پسیانی. اما از سال ۷۰ که با 
آتیلا بودم از ناعدالتی ها بگویم. اگر این نکوداشت 
یعنی پذیرش نگاه و عملکرد آتیلا پسیانی است 
گذشت ۴ دهه برای این پذیرش خیلی دیر است. 
آتیلا پسیانی عاشق جوانان است و ۴ دهه گذشت 
زمان برای پذیرش او دیر است. آتیلا بسیاری 
از جوانان را به فرزندی پذیرفت. سپس بهرام 
رادان نیز درباره پسیانی اظهارکرد: کنار کسی را 
سراغ دارم که ظاهر و باطنش با هم یکی است. 
من در ۲۳ سال گذشته هم افتخار همکاری و 
رفاقتش را داشتم. امیدوارم سال های سال در 
کنار خانواده ات شاد و سلامت باشی و تولدت 
مبارک آتیلا عزیز. محمد رحمانیان گفت: ما ۴۵ 
سال باهم زندگی کردیم. ما باهم بزرگ شدیم. 
همیشه باهم مثل بچه ها بازی کردیم چون آتیلا 
یک کودک عاشق است. او عاشق به کار و زندگی 
است و کودک درونش بسیار قوی است. در ادامه 
مدالیوم انجمن صنفی کارگردانان تئاتر ایران به 
آتیلا پسیانی تقدیم شد. وی در این بخش تصریح 
کرد: به رغم نکاتی که دوستان درباره من گفتند، 
عمیقا به فکر فرو رفتم. اتفاقاتی که طی ۵ دهه 
تئاتر رخ داد تلخ و شیرین و شور و خیلی عجیب 
و قریب بود. دلمان می خواست جوانان زیادی را 
پرورش دهیم. الان خیلی خوشحالم که تعداد 
زیادی گروه های تئاتر تجربی در حال فعالیت 
هستند. سپس پسیانی با حضور اکبر زنجانپور، 
ابراهیم حقیقی، سیروس الوند، محمد چرمشیر، 
محمد صالح علا، شهرام گیل آبادی، صدرالدین 
زاهد، فاطمه معتمدآریا و فاطمه نقوی مدالیوم و 

نشان انجمن را دریافت کرد. 

رو بــــه رو

5فرهنگ وهنر   سال  پنجم
شمار ه  1540

سه شنبه 
1402 .02 .12
11   شوال   1444/    02  مه     2023

a r m a n m e l i . i r
خبــــر

محمد فیلی : در آی سی یو 
حالم خوب است

 مدیر شبکه کودک:
 ایرج طهماسب و پورنگ 

سرمایه اند
 مدیر شبکه کودک با اشاره به برگزاری 
بیان کرد  تلویزیون  جشنواره عروسکی 
که قرار است این رویداد به صورت دائمی 
برگزار شود. محمدصادق باطنی، مدیر شبکه 
کودک درباره جشنواره عروسکی تلویزیون 
و برگزاری مداوم این جشنواره به »مهر« 
بیان کرد: نیمه دوم سال بنا داریم که سراغ 
برگزاری دوره دوم جشنواره برویم و یک 
دبیرخانه دائمی برای جشنواره تشکیل 
می شود. همچنین برنامه »عروسک خونه« 
هم دوباره روی آنتن می رود. وی درباره 
حضور حجازی فر در این جشنواره اظهارکرد: 
ما در حوزه سینما چندین جشنواره داریم در 
حوزه عروسکی هم می تواند چنین اتفاقی 
بیفتد. مستند چندین جشنواره دارد. در 
عین اینکه جشنواره مستند داریم اما خانه 
آن در تلویزیون است. در مورد عروسک 
هم همین طور است. باطنی تصریح کرد: 
افرادی که در اختتامیه جشنواره عروسکی 
حضور داشتند و تجلیل شدند همه فرزندان 
تلویزیون هستند، از تلویزیون شروع کردند و 
در این رسانه دیده شدند و چرا نباید به این 
رسانه بازگردند. مدیر شبکه کودک همچنین 
از جلساتی با فعالان نمایش های عروسکی 
خبر داد و گفت: شبکه کودک در آخرین 
نظرسنجی توسط ۸۰ درصد از کودکان 
کشور دیده می شود. همه هنرمندان حوزه 
کودک از ایرج طهماسب تا عموپورنگ و… 
هم سرمایه های ما هستند و ما قدردان آ نها 
هستیم. صداوسیما خانه نمایش عروسکی و 

پیشکسوت هاست.
 

 تور کنسرت های 
»علیرضا قربانی«

 تور کنسرت های جدید علیرضا قربانی از 
نیمه اردیبهشت ماه تا پیش از آغاز ماه محرم 
در شهرهای تبریز، رشت، گرگان، کرمان، 
یزد، شیراز، تهران و جزیره کیش برگزار 
خواهد شد. اولین کنسرت این تور، ۱۶ و 
۱۷ اردیبهشت ماه ساعت ۱۹ و ۲۲ در سالن 
فخرالدین اسعد گرگانی شهر گرگان برگزار 
می شود. در این تور قطعاتی با آهنگسازی 
علیرضا افکاری و حسام ناصری روی صحنه 
می رود. همچنین در این کنسرت ها قطعات 
»با من بخوان« و »روزگار غریب« که از 
قطعات محبوب علاقه مندان این خواننده 

است به احترام آنها اجرا خواهد شد.

 وزارت خارجه روسیه ضمن هشدار درباره احتمال 
قطع روابط دیپلماتیک با لهستان، گفت که مصادره 
اموال سفارتخانه مسکو در ورشو، با پاسخ سخت 
این کشور مواجه می شود. به گزارش فارس، »ماریا 
زاخارووا« سخنگوی وزارت خارجه روسیه درباره 
مصادره اموال این کشور در لهستان توسط دولت ورشو 
هشدار داد. زاخارووا در مصاحبه با شبکه »روسیا۱-«، 
ضمن هشدار درباره احتمال قطع روابط دیپلماتیک با 
لهستان، اظهارکرد که تصرف مدرسه سفارتخانه روسیه 
در ورشو، با پاسخ سخت مسکو مواجه می شود. وی 
توضیح داد: روسیه حق دارد روابط دیپلماتیک خود 

را با لهستان قطع کند، اما روس هایی که در این کشور 
زندگی می کنند از این مساله متضرر خواهند شد. بر این 
اساس، این دیپلمات روس تصریح کرد: »ما می خواهیم 
احساساتی و عجولانه عمل کنیم و مهمتر از همه، حق 
داریم این کار را انجام دهیم. آنها )دولت لهستان( واقعا 
دهه هاست که مشغول اقدامات تحریک آمیز هستند. 
من کسانی را که می گویند »مردم ما آنجا چه می کنند؟! 
باید چمدان های خود را ببندند و برگردند« کاملًا 
درک می کنم.« به نوشته خبرگزاری »اسپوتنیک« به 
نقل از این مصاحبه تلویزیونی، زاخارووا اظهارداشت: 
»بسیاری از روس ها قبلا چمدان های خود را برداشته 

و از آنجا )لهستان( رفته اند زیرا آنها را اخراج کرده اند. 
روس هایی که در آنجا زندگی و کار می کنند ممکن است 
از قطع روابط دیپلماتیک با لهستان بیشترین آسیب را 
ببینند.« سرگئی آندریف« سفیر روسیه در لهستان  نیز 
گفته بود که ساختمان محل مدرسه یک ساختمان 
دیپلماتیک است و مقامات لهستان حق تصرف آن را 
ندارند.  تنش دو کشور به دلیل جنگ در اوکراین بیشتر 
شده و ورشو خود را یکی از متحدان کی یف می داند. 
در مارس ۲۰۲۲، لهستان اعلام کرد که ۴۵ دیپلمات 
روس مظنون به کار برای دستگاه های اطلاعاتی روسیه 

را اخراج می کند.

 به رغم اعتراضات گسترده در آلمان، دولت این کشور 
اروپایی تسلیحات بیشتری به اوکراین برای نبرد با روسیه 
ارسال کرد. به گزارش فارس، به رغم تظاهرات گسترده در 
شهرهای آلمان علیه ارسال تسلیحات به اوکراین برای نبرد 
با روسیه، رسانه های محلی گزارش کردند که برلین درصدد 
است دومین سامانه پدافند هوایی»IRIS-T SLM«  را در 
اختیار اوکراین قرار دهد. وب سایت دولت آلمان گزارش 
کرد که برلین کمک های نظامی بیشتری از جمله دومین 
سامانه موشکی پدافند هوایی »IRIS-TSLM « را در 
اختیار نیروهای مسلح اوکراین قرار داده است. بر اساس این 
گزارش، فهرست به روز شده از کمک های نظامی آلمان به 

اوکراین شامل کامیون های مرسدس بنز زتروس می شود 
که تعداد آن از ۷۶ کامیون به ۸۴ کامیون رسیده است. 
 Iris-T« آلمان همچنین یک سامانه پدافند هوایی دیگر
SLM« در اختیار اوکراین قرار داده است. این کشور 
همچنین دو کامیون ۶*۸ با هشت کانتینر تجهیزات به 
اوکراین ارسال کرده است. در ماه اکتبر ۲۰۲۲، آلمان، 
اولین سامانه Iris-T SLM را در اختیار اوکراین قرار داد. 
پیش تر در ۱۹ آوریل، »اولکسی رزنیکوف« وزیر دفاع 
اوکراین تأیید کرد که اوکراین دومین سامانه پدافند هوایی 
Iris-T SLM را از آلمان دریافت کرده است. پیش تر، 
آلمان تحویل سامانه دفاع موشکی پاتریوت به اوکراین را 

اعلام کرده بود و این درحالی است که برای چندین هفته و 
ماه است که معترضان آلمانی با حضور در خیابان های این 
کشور علیه ارسال تجهیزات نظامی به اوکراین تظاهرات 
برپا کردند. خبرگزاری روسی اسپوتنیک گزارش کرد که 
بیش از ۶۵۰ نفر در اعتراض به سیاست های  آلمان در ارسال 
تسلیحات به اوکراین تظاهرات برپا کردند و شعار »صلح به 
جای کاپیتالیسم« »توقف مسابقات تسلیحاتی« و »پایان 
دادن به فقر« سردادند. طبق این گزارش، اعتراض کنندگان 
همچنین پلاکاردهایی را حمل می کردند که بر روی آنها 
پیام هایی با مضمون درخواست برای توقف جنگ علیه 
روسیه و توقف ارسال سلاح به اوکراین و ....نوشته شده بود.

روسیه درباره قطع روابط با لهستان هشدار داد

آلمان تسلیحات بیشتری به اوکراین فرستاد

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

 چین خواستار اعمال اصلاحات در 
شورای امنیت سازمان ملل شد 

 دیپلمات ارشد چین خواستار اعمال اصلاحات و 
نقش آفرینی بیشتر کشورهای در حال توسعه در شورای 
امنیت سازمان ملل شد. به گزارش راشاتودی، وانگ یی، 
رئیس کمیسیون روابط خارجی کمیته مرکزی حزب 
کمونیست چین در جریان ملاقات با سفرای کویت و 
اتریش در سازمان ملل، خواستار نقش آفرینی و حضور 
بیشتر کشورهای درحال توسعه در شورای امنیت 
سازمان ملل متحد شد. اظهارات وانگ در حالی مطرح 
شده که سرگئی لاوروف، وزیر خارجه روسیه یک هفته 
پیش با طرح پیشنهادی مشابه، گفته بود که حضور و 
نقش آفرینی قدرت های غربی در شورای امنیت بیش 
از حد است. وانگ در جلسه با طارق البنائی و الکساندر 
مارچیک، سفرای کویت و اتریش در سازمان ملل گفت: 
اصلاحات شورای امنیت باید تابع انصاف و عدالت بوده 
و حضور کشورهای درحال توسعه را افزایش داده و 
برای کشورهای کوچک  و متوسط این فرصت را فراهم 
کند تا در تصمیم گیری ها مشارکت داشته باشند. وی 
همچنین اضافه کرد که »بی عدالتی ها تاریخی علیه 
آفریقا نیز باید جبران شود.« وانگ ابراز امیدواری کرد 
که اجماعی حاصل شود تا فرآیند اصلاحات شورای 
امنیت به طور فراگیر به رسمیت شناخته شده و نتایج 
آن به مرور زمان، دستخوش تغییر نشده و همچنان 
محترم شمرده شود. کین گانگ، وزیر خارجه چین 
هم در سفر ماه ژانویه به آفریقا به طور شفاف اعلام 
کرده بود که پکن از افزایش حضور کشورهای درحال 
توسعه در شورای امنیت در راستای عادلانه تر شدن 
نظام حاکم بر جهان، استقبال می کند. لاوروف نیز به 
نوبه خود در مقر سازمان ملل در نیویورک بیان داشت: 
چندجانبه گراییِ حقیقی نیازمند تطبیق و سازگاری 
سازمان ملل با تمایلات عینی عناصر تشکیل دهنده 
نظام چندقطبی در روابط بین الملل است. به گفته وی، 
افزایش حضور نمایندگان کشورهای آسیایی، آفریقایی 
و آمریکای لاتین در شورای امنیت باید تسریع شود. 
شورای امنیت در ساختار کنونی از پنج عضو دائم دارای 
حق وتو شامل چین، فرانسه، روسیه، انگلیس و آمریکا 
و ۱۰ عضو انتخابی تشکیل شده که مجمع عمومی 
سازمان ملل هر دوسال یک بار آنها را انتخاب می کند. 
براساس مقررات کنونی، پنج کشور از آفریقا و آسیا، یک 
کشور از شرق اروپا، دو کشور از آمریکای لاتین و دو 
کشور از غرب اروپا و سایر کشورها، ۱۰ عضو غیردائم 
را تشکیل می دهند. با توجه به حضور سوئیس و مالت 
در شورای امنیت به عنوان اعضای غیردائم، غرب در 
مجموع ۵ کرسی در این نهاد بین الملی داشته که از 
هر منطقه دیگری بیشتر است. ژاپن هم به عنوان متحد 
نزدیک واشنگتن، هم اکنون در جمع ۱۰ عضو انتخابی 

شورای امنیت حضور دارد.

دیمیتری مدودف: 

 ما باید تمام سرزمین های خود را پس بگیریم
کوتــــاه

  
معاون شورای امنیت ملی روسیه با تاکید 
بر لزوم بازگشت تمام اراضی این کشور، 
اکنون  گفت که مأموریت اصلی مسکو 
تحمیل شکستی سنگین به تمام غرب است. 
»دیمیتری مدودف« بر لزوم پس گرفتن 
تمام اراضی و مناطق متعلق به این کشور 
تاکید کرد. مدودف در مصاحبه با شکبه 
»ریانووستی«، گفت: مأموریت اصلی ما 
تحمیل شکست فراگیر به همه دشمنان 
اوکراینی- نازی، آمریکایی و پیروان آنها در 
ناتو از جمله لهستان و سایر کشورهای غربی 
است. وی با بیان اینکه روسیه اکنون روی 
اهداف متفاوتی نسبت به گذشته تمرکز 
کرده، توضیح داد: ما باید تمام سرزمین های 
خود را پس بگیریم و از مردم خود برای 

همیشه محافظت کنیم. این مقام ارشد 
روس در واکنش به محدودیت اعمال شده 
توسط شبکه اجتماعی »توئیتر« بر یکی از 

نوشته های وی درباره لهستان، اظهارکرد 
دولت های  فشارهای  تسلیم  توئیتر  که 
آمریکا و اوکراین شده است. به نوشته 

ریانووستی، مدودف در این باره گفت: »این 
شبکه اجتماعی )توئیتر( همان کاری را که 
با ترامپ انجام داد درباره توئیت من نیز اجرا 
کرد. معلوم است که ایلان ماسک هم با این 
فشارها مخالفت نکرد، افسوس.« وی البته با 
بیان اینکه بدون توئیتر هم می توان صدای 
خود را به جهان رساند، افزود: از این گذشته، 
این فقط یک شبکه اجتماعی خارجی است 
که به نفع بنیان آمریکا فعالیت می کند. ما 
کاملا بدون خوش بینی از آن برای پیش برد 
اهداف تبلیغاتی خود استفاده کردیم. معاون 
شورای امنیت ملی روسیه پیش از این نیز 
گفته بود که تنها راه توقف جنگ بین روسیه 
و اوکراین، شکست خردکننده و اقدامات 
مهم  شخصیت های  علیه  تلافی جویانه 

کی یف است. 

پیونگ یانگ: 
  سئول و واشنگتن منطقه را 

به آستانه جنگ اتمی می برند
 رسانه های کره شمالی گزارش کردند که نشست آمریکا 
و کره جنوبی با هدف تشدید تنش ها در شبه جزیره کره 
برگزار شده و این منطقه را تا آستانه جنگ هسته ای پیش 
می برد. خبرگزاری مرکزی کره شمالی گزارش کرد که 
پیونگ یانگ از توافق اخیر کره جنوبی و ایالات متحده برای 
تقویت استقرار دارایی های راهبردی آمریکا در منطقه 
به دلیل تنش زایی تا »آستانه جنگ هسته ای« انتقاد کرد. 
»جو بایدن« و »یون سوک یئول« هفته گذشته نشستی 
را برگزار کردند که در آن بایدن متعهد شد تا به سئول 
بینش بیشتری در مورد برنامه ریزی هسته ای خود در 
مورد هرگونه درگیری با کره شمالی بدهد. دو کشور توافق 
کردند که دفاع کره جنوبی را تقویت کرده و به طور منظم، 
دارایی های راهبردی ایالات متحده را مستقر کنند و به عنوان 
بخشی از این اقدامات تحریک آمیز دو کشور، زیردریای 
موشک بالستیک هسته ای نیروی دریایی ایالات متحده 
برای اولین بار از دهه ۱۹۸۰ تاکنون قرار است از کره جنوبی 
بازدید کند. توافق سئول و واشنگتن تأکیدی بر تمایل دو 
متحد برای در پیش گرفتن خصمانه ترین و تهاجمی ترین 
اقدامات علیه کره شمالی است. این گزارش می افزاید که 
استقرار دارایی های راهبردی آمریکا وضعیت شبه جزیره 
کره را در »باتلاق بی ثباتی« قرار داده است و هدف آن 
ایجاد »بلوک های نظامی تهاجمی و انحصاری« در منطقه 
است. این رسانه کره شمالی در ادامه افزود: این هدف شوم 
هژمونیکی است که ایالات متحده دنبال می کند و به دنبال 
تبدیل کل کره جنوبی به بزرگ ترین پایگاه جنگ هسته ای 
خود در خاوردور و استفاده مؤثر از آن برای دستیابی به 
استراتژی خود برای تسلط بر جهان است. پیونگ یانگ گفته 
است که این نشست باور این کشور برای تکمیل »بازدارندگی 
جنگ هسته ای« خود را تقویت کرده است. سانه های دولتی 
کره شمالی اعلام کردند که ایالات متحده و کره جنوبی 
جنگ اتمی علیه پیونگ یانگ را به واقعیت تبدیل می کنند. 
واشنگتن و سئول برای استقرار زیردریایی های اتمی آمریکا 
در کره جنوبی توافق کرده اند. این بخشی از توافق جدید میان 
آمریکا و کره جنوبی است که طبق آن، واشنگتن متعهد شده 
از سئول در برابر هرگونه تهدید هسته ای از جانب همسایه 
شمالی آن کشور حمایت کند، مشروط بر آنکه سئول  اقدام به 
توسعه سلاح های هسته ای نکند. ایالات متحده سال ۱۹۵۸ 
تسلیحات اتمی تاکتیکی را در کره جنوبی مستقر و آنها را در 
سال ۱۹۹۱ خارج کرد. آمریکا از آن زمان متعهد شده است 
که از همه ظرفیت های  خود برای دفاع از کره جنوبی استفاده 
کند. کره شمالی به تازگی یک موشک بالستیک قاره پیما 
با سوخت جامد آزمایش کرد. آزمایش موشکی جدید 
کره شمالی در ادامه سلسله آزمایش های اخیر این کشور 
در واکنش به تشدید تنش ها با آمریکا و متحدان آن کشور 

صورت گرفته است.

  محمد فیلی، بازیگر پیشکسوت 
کشورمان که به دلیل عارضه مغزی 
تحت عمل جراحی قرار گرفته 
بود، گفت: عمل سنگینی داشتم 
اما خدا را شکر الان خوبم. فیلی 
با گذشت دو روز از عمل جراحی 
مغزش در گفت وگویی با ایسنا 
حال عمومی اش را خوب توصیف 
سنگینی  عمل  افزود:  و  کرد 
داشتم اما خدا را شکر می کنم 
که تیم خوبی بودند و کارشان را 
بسیار عالی انجام دادند. اکنون 
به لطف خداوند خوبم. در حال 
حاضر در بخش آی سی یو بستری 
هستم، اما نمی دانم تا چه مدت 
باید اینجا تحت نظر بمانم. باید 
کمی بگذرد تا ببینیم پزشکان 
در حال  تشخیصشان چیست. 
حاضر دستگاه به من وصل است. 
این بازیگر اظهارکرد: امیدوارم با 
دعای مردم عزیزم به زودی حالم 
خوب شود. از شما و دوستان 
که  می کنم  تشکر  هم  دیگرم 
جویای احوالم بودید. ان شاءا... که 
همیشه سالم باشید. محمد فیلی 
این روزها سریال »گیلدخت« 
را روی آنتن شبکه یک سیما 
دارد و مجموعه »رعدوبرق« به 
کارگردانی بهروز افخمی و سریال 
در دست ساخت »سلمان فارسی« 
ساخته داود میرباقری از او در نوبت 
پخش است. »روزی روزگاری«، 
»تفنگ سرپرُ«، »مختارنامه«، 
نیم  و  »هشت  »پرستاران«، 
دقیقه«، »دنگ و فنگ روزگار« و 
.... از دیگر سریال های این هنرمند 
هستند. این هنرمند پیشکسوت 
شنبه، ۹ اردیبهشت ماه از ناحیه 

مغز جراحی شد.

محمود سالاری: 
 موسیقی سنتی و ایرانی 

به حمایت بیشتری نیاز دارد
 معاون هنری وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: در حوزه 
موسیقی سنتی و ایرانی هنوز خدمت قابلی را ارائه نداده ایم 
و دلیل آن نبود سالن در حد لازم و درخور برای برگزاری 
چنین رویدادهایی است. محمود سالاری در گفت  وگو با 
»ایرنا« در پاسخ به این پرسش که آیا برگزاری کنسرت های 
موسیقی ادامه دارد، افزود: بله مبنای ما همین است. البته 
در حوزه موسیقی سنتی و موسیقی ایرانی حمایت بیشتری 
نیاز است و هنوز نتوانسته ایم خدمت قابلی را انجام دهیم 
و دلیل آن نبود سالن در حد لازم و درخور، برای برگزاری 
چنین رویدادهایی است. وی تاکید کرد: موضوع دیگر این 
است که هزینه گروه ها با فروش بلیت تامین نمی شود. معاون 
هنری وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با تاکید بر اینکه ما باید 
از هنرمندان حمایت کنیم، بیان داشت: اگر بتوانیم سالن 
رایگان در اختیار کنسرت های موسیقی ایرانی قرار دهیم و 
حمایت های این  چنینی داشته باشیم و پشتیبانی جدی از 
گروه های موسیقی سنتی کنیم حتما در این حوزه هم شاهد 
رشد و رونق خواهیم بود. وی با بیان اینکه این موضوع جزو 
برنامه هایمان است و پیشنهاد آن را آماده و به وزیر فرهنگ 
هم داده ایم، گفت: ان شاءا... موازی کنسرت های پاپ بتوانیم 
توجهی ویژه به حوزه سنتی و خوانندگان و نوازندگان آن داشته 
باشیم و این عرصه را برای ظهور و بروز و تجلی هنرمندان سنتی 
فراهم کنیم. سالاری در پاسخ به این پرسش که در چند ماه 
اخیر شاهد حمایت از برخی خوانندگان برای برگزاری کنسرت 
بوده ایم آیا این روند ادامه خواهد داشت؟ ادامه داد: قانونی داریم 
برای اینکه کسی بتواند روی استیج برود و اجرای زنده کنسرت 
داشته باشد. هرکسی که آن قواعد را رعایت کرده باشد به او 
مجوز خواهیم داد. این قاعده جدید نیست و مراحلی باید طی 
شود. یعنی این افراد باید آلبوم و کارهایی داشته باشند که 
بتوانند یک کنسرت کامل را پر کنند. البته باید تمام قوانین را 
هم رعایت کنند. وی تاکید کرد: در مورد مصادیق این موضوع، 
اداره کل موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی بهتر می تواند 
توضیح دهد ولی سیاست کلی ما این است که هرکسی که این 
مراحل را طی کرد بتواند به اجرای صحنه ای برسد و منعی برای 
اجرای موسیقی پاپ روی صحنه ها نداریم. معاون هنری وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی در پاسخ به این پرسش که آیا قرار 
است تغییری در وضعیت دستمزد بازیگران تئاتر صورت گیرد، 
اظهارداشت: قبول دارم که دستمزد بازیگران تئاتر پایین است 
و این وضعیت باید با تغییر بودجه اصلاح شود. سالاری بیان 
داشت: امسال تلاش کرده ایم که با همکاری مجلس افزایش 
قابل توجهی از بودجه را در حوزه دستمزد بازیگران تئاتر داشته 
باشیم. اینکه چقدر محقق شود و تاچه اندازه اعتباراتی که 
خواستیم در اختیار ما قرار گیرد، بستگی به همراهی مجلس و 

سازمان برنامه و بودجه دارد.

در هجدهمین شب کارگردانان

اهالی سینما و تئاتر از آتیلا پسیانی گفتند


